
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/4476.

Benyújtás dátuma: 2023-06-29 09:45

Parlex azonosító: C62KYM6D0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Gurmai Zita (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Készült-e előzetes környezeti hatástanulmány a 
balatonvilágosi élménypark ügyében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Nagy visszhangot váltott ki a készülő balatonvilágosi vízi élményparkot érintő beruházás a helyi
ingatlantulajdonosok körében.

A balatonvilágosi önkormányzat és a helyi lakosok ugyanis egy 7000 négyzetméteres élménypark
mély vízben, tehát a bójákon túl történő elhelyezéséről tudtak. Ennek megközelítése érdekében még
egy 10 négyzetméteres  szárazföldi  területet  is  biztosítottak a  beruházó számára,  ahonnan hajók
indulhatnak az élményparkhoz.

Ezzel  szemben  egy  közel  háromszoros  nagyságú  (kb.  20  ezer  négyzetméternyi)  terület  került
lerekesztésre a tó medréből, ami ráadásul az eredeti tervekhez képest a parthoz sokkal közelebb,
mindössze 80 méterre található a 22 parti ingatlan előtt.

Az elkerítés már önmagában is gondot jelent, mert ezzel a pihenni vágyók kikapcsolódása kerül
ellehetetlenítésre.  Nem  lehet  zavartalanul  úszni,  bármilyen  vízi  eszközt  használni  hiszen  a
megfelelő vízmélység eléréséhez egy több száz méter hosszan elnyúló területet kell megkerülni. A
horgászat is értelmét veszíti,  mivel a levert oszlopokra és a kifeszített bójasorokra rátekeredik a
damil, bár a motorok által felkavart vízben amúgy is kétséges, hogy marad-e egyáltalán számottevő
halállomány. Komoly problémát jelent ugyanis a vízi élménypark által keltett várható zajártalom. A
vízibanán néven ismert eszköz nagy sebességű hajóval történő vontatása jelentős zajkeltéssel jár,
ami  már  a  parton  tartózkodókat  is  zavarhatja.  A  beruházással  járó  fenti  problémák  miatt
ellehetetlenül a pihenés, a parti nyaralótulajdonosok ingatlanai is veszítenek értékükből, ami érthető
módon mindenkit felháborít.



Kérdéses ráadásul az is, hogy a projekt előkészítése során maradéktalanul betartották-e a vonatkozó
jogszabályokat.  A  hasonló  környezeti  terhelést  jelentő  fejlesztéseknél  számos  olyan  eljárás
szükséges, amely a természet védelmét hivatott szolgálni.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Sor került-e előzetes környezeti hatástanulmány elkészítésére a balatonvilágosi vízi élménypark
esetében?

2. Mi volt az oka az elkészítés feltételezett elmaradásának és mikor pótolják mindezt?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Gurmai Zita
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